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Setkání nad strategií MAS Lípa pro venkov, z.s. pro období 2021 – 2027 

Téma: Veřejná správa 

Datum konání: 7. 12. 2020 

Místo konání: Zbýšov, budova OÚ 

Přítomni: viz prezenční listina 

Jednání se konalo od 15 hod. v budově OÚ ve Zbýšově. 

Na začátku setkání účastníci definovali svá očekávání. Dále byla formou řízené diskuze provedena 

základní SWOT analýza území. Byla definována pozitiva a negativa dané oblasti a účastníci diskutovali 

nad problémy, které z debaty vyplynuly. Současně se pokusili o definování jejich řešení. Závěrečná 

část byla věnována shrnutí výsledků a identifikaci nejpalčivějších problémů.  

 

POZITIVA 

◦ V území nepůsobí  žádné DSO, část obcí  nově vstoupila do DSO Čáslavsko 

◦ Obce většinou mají zpracován PRO 

◦ DSO nemá výrazné centrum, (geograficky Zbýšov) 

◦ S výjimkou Vlkanče stagnace nebo úbytek obyvatel 

◦ Lesnatá oblast – příroda, krajina 

◦ Dobrá bezpečnostní situace  

◦ Součást Turistické oblasti KU-KO  

 

NEGATIVA 

◦ Dopad rozpočtových změn a COVID-19 do financování obcí  

◦ Pohraničí Středočeského kraje = stárnutí populace – odliv mladých 

◦ Upadá zemědělská produkce – brownfieldy – už ale často v rukou soukromníků 

◦ Málo stavebních pozemků/ Zbýšov chystá stavební parcely- 10x, Čejkovice záměr, Dobrovítov 

také 8x 

◦ Tlak na sociální infrastrukturu – hlavně MŠ  

◦ Malý potenciál pro CR – chybí turistické trasy i cyklotrasy, existuje koňská stezka 

◦ Kůrovec 
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VEŘEJNÁ DOPRAVA A OBSLUŽNOST 

◦ Dopravní obslužnost – území obsluhuje Arriva (smlouvy samostatně) 

◦ Na V okraji území železniční trať Pha – HB, význam zejména pro Vlkaneč (sporné), jinak 

dojezd na Čáslav a na GJ 

◦ Nedostatečné P+R zóna v Čáslavi  

◦ Území mimo hlavní trasy – nájezd kamionů na dálnici II/338 

◦ O víkendech jezdí spoj Čáslav- Zbýšov (So i Ne) 

◦ Ve výhledu přechod na integrovanou dopravu 

 

KOMUNIKACE 

◦ Středem území II/338 (Čáslav – Ledeč) na V okraji II/38 (Čáslav – HB) – dobrý stav 

◦ Místní komunikace – špatný stav, zemědělská technika není uzpůsobena na MK   

◦ Cyklotrasy nejsou 

◦ Cyklostezky - II/338  – není potřeba, malý zájem 

◦ Nově vzniklé komunikace v KPÚ - hotovo Vlkaneč, Chlum, Zbýšov jen Klucké Chválovice 

◦ Lesní a polní cesty- zájem o lesní Vlkaneč, Dobrovítov; polní Šebestenice 

◦ Chodníky – ve větších obcích v souběhu s krajskými komunikacemi, Vlkaneč má projekt a 

chce žádat napřímo, Zbýšov nemá zájem; Dobrovítov případně z vlastních zdrojů, na malých 

obcích Čejkovice, Dobrovítov, Schořov –neekonomické   

◦ Opravy mostů – Zbýšov – výpust a hráz rybníka (bude řešit pronajímatel za 100% dotaci) 

◦ Opravy lávek, mostky a propustky v majetku obcí  

 

VEŘEJNÁ SPRÁVA 

◦ Internet – obce řeší samy pomocí wifi – řada poskytovatelů, chybí vysokorychlostní  int. – 

Tlapnet, KH net, O2 

◦ Vysokorychlostní  internet – má smysl při budování VO atd., jednání s MPO  - agenti, zajímavé 

pro obce od 300 obyvatel  

◦ Bezdrátový rozhlas - Zbýšov ne, Vlkaneč a Šebestenice bezdrát, ostatní ano  

◦ Webové stránky splňují přístupnost webu – majoritní poskytovatel Galileo, s.r.o., Vlkaneč- 

Ante 
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◦ Tiskoviny- Zbýšov a Vlkaneč čtvrtletník 

◦ Elektronické úřední desky – spíše pro větší obce - nezájem 

◦ Pokračuje omezování služeb – pošta, spořitelna, stavební úřady 

◦ Mapové portály – územní plán (aktualizace, digitalizace) 

 

ŠKOLSTVÍ 

◦ MŠ – Zbýšov staví novou, navýšení kapacity o 16 dětí, Vlkaneč – kapacita dostatečná, 

stavebně vyhovující na cca 10 let 

◦ ZŠ malotřídní  (Vlkaneč, Zbýšov) potřebují spíš běžné opravy  

◦ Dětské skupiny - nejsou 

◦ Potřeba  běžné rekonstrukce bez vazby na KK 

◦ Nedaří se vytvořit z venkovských škol centra celoživotního vzdělávání – školy se naopak 

uzavírají  

◦ Problémy s distanční výukou v současné situaci (nepřipravení učitelé/ technické problémy), 

nevyhovující připojení a technika 

◦ Možnost využít peníze z MŠMT ČR -  Zbýšov využil 

 

ZDRAVOTNICTVÍ A SOCIÁLNÍ PÉČE 

◦ Systém základní zdravotní péče - stanice RZP (Čáslav) – nemocnice Čáslav,  Habry, Zbraslavice 

◦ Všeobecný lékař – v tomto regionu bez problému 

◦ Stomatolog – v Čáslavi a dál - je třeba změna systému 

◦ Specializované ordinace – Čáslav  

 

◦ Zpracován nový plán soc. služeb – snaha o rozšíření SS na venkov – Anima, Oblastní Charita – 

snaha o výjezdy za klienty do obcí 

◦ Komunitní centra – není zájem 

◦ Sociální byty- není zájem 

◦ Stárnutí populace = vyšší  poptávka = příspěvky obcí 
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VOLNOČASOVÉ AKTIVITY 

◦ Kroužky pro děti – obce to samy neřeší, jen v rámci ZŠ pro I. Stupeň 

◦ Potřeba spolkových  prostor- není zájem, jen Dobrovítov  (ale opláštění budovy) 

◦ Podpora místní aktivní komunity – shromažďovací  prostory, rekonstrukce prostor  spolků 

(možnost IROP nebo PRV),  

◦ Hasiči – vybavení na zásah (JPO 3 a 5), Dobrovítov – opět opláštění budovy, Vlkaneč už má 

zaplánováno a za své 

◦ Rekonstrukce budov OÚ  

◦ Chátrající  sokolovny- nejsou 

◦ Sportovní oddíly – fotbal, sokolové – hřiště jsou, spíše chybí odpovídající zázemí – oprava 

kabin – Zbýšov ano 

◦ Dotace na umělé povrchy – národní dotace + REACT  EU – Zbýšov by chtěl, Vlkaneč žádá pro 

ZŠ přes MMR 

◦ Herní prvky pro děti a seniory (dětská a fitnes hřiště) – solitérní prvky – nezájem, Zbýšov 

žádal přes SKÚ k MŠ 

 

PAMÁTKY  

◦ Stav památek se postupně zlepšuje – kostely - Vlkaneč, Přibyslavice, Dobrovítov po 

rekonstrukci, Kozohlody (připravuje se)  

◦ Velký problém jsou venkovské kostely –  nemají využití,  hrozí převod na obec 

◦ Hřbitovní  zdi - Dobrovítov a hřbitovy – Vlkaneč 3x       

◦ Drobné sakrální památky vcelku v dobrém stavu  

◦ Možná kombinace dotací na památky z IROP i PRV 

◦ Najít odpovídající využití – Schořov (kaple), Chlum (zřícenina), lidová architektura 

 

TECHNICKÁ INFRATRUKTURA 

◦ Voda – dopady sucha – vodovod  - Zbýšov - Zbudovice, Chlum a Čejkovice hotový projekt, 

Dobrovítov provozuje sám, jinak VHS 

◦ Splašková kanalizace- naráží na roztříštěnou sídelní strukturu, Dobrovítov má projekt na 

kanalizaci 

◦ Alternativa v systému DČOV - výhodou zhruba 1/10 nákladů; Přibyslavice 28 ČOV;  

◦ Elektřina do země – problém veřejné osvětlení – Zbýšov – Klucké Chvalovice ano, Dobrovítov 

chystá 
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◦ Při kabelizaci možno pokládat chráničky pro rychlý internet – dlouhodobé řešení – nově i 

vedení po VN 

 

ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 

◦ Kůrovec !!! = velké ekonomické ztráty na obecních lesích  

◦ Zájem o lesní techniku/komunální techniku; Dobrovítov zájem 

◦ Boj se suchem – obnova vodních nádrží (rybníky); Šebestěnice – již realizuje, Dobrovítov – 

zájem o výstavbu nového 

◦ Obnova cest = prostupnost krajiny, naráží na způsob hospodaření 

◦ Stromořadí a aleje 

◦ ÚSES – připraveny v KpÚ - Vlkaneč hotovo, jinak ne 

◦ Zeleň v intravilánu  

◦ Obnova centrálních prostranství v obcích - Šebestěnice 

 

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ 

◦ Fungující odpadové hospodářství – AVE 

◦ Odpady – skládky Čáslav, hrozí zdražování a konec skládkování   

◦ Společný postup v rámci DSO  

◦ ZEVO Opatovice n. L. – dopravně dostupnější  - chce to jednotný postup, rozhodnou velcí 

hráči KH, Čáslav 

◦ Bioodpad – není problém 

◦ Poplatky za odpady – možnost navýšení na 1200 Kč 

 

HROZBY 

◦ Nedostatek financí – RUD 

◦ Odpadové hospodářství 

◦ Občanská vybavenost na venkově  

◦ Stále větší potřeba sociálních služeb v souvislosti se stárnutím populace  

◦ Odliv mladých do města za snadnějším životem  
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PŘÍLEŽITOSTI 

◦ Návrat obyvatel zpět na venkov v reakci na COVID 19 

◦ Lepší služby  

◦ Moderní a chytré technologie 

◦ Klidný styl života 

 

 

Po zasedání účastnící obdrželi karty projektových záměrů, do kterých mohou zaznamenat své 

plánované projekty pro období 2021 – 2027. 

Jednání řídil: Radek Tvrdík 

Zapsala: Iveta Marhanová 

 

 


